



Press Release

بيان صحفي

Celebration of 74th Republic Day of India in Iraq

الإحتفال بعيد الجمهورية 74 للهند في العراق

The 74th Republic Day of India was celebrated with patriotic fervour and enthusiasm at the Embassy of India, Baghdad. Ambassador unfurled the National tricolor followed by singing of National Anthem and read excerpts from Hon'ble Rashtrapatiiji's address to the nation on the eve of Republic Day.

تم الاحتفال بيوم الجمهورية 74 للهند بتفان وحماس وطني في سفارة الهند في بغداد. حيث قام السفير برفع العلم ذا الألوان الثلاثة الوطنية متبوعاً بأداء النشيد الوطني وقراءة مقتطفات من خطاب فخامة السيدة رئيسة جمهورية الهند للأمة عشية يوم الجمهورية.

2. On this occasion, a cultural dance performance was organized by a 7-member cultural troupe from "Amey Patil Dance Academy" sponsored by Indian Council for Cultural Relations (ICCR) under the aegis of Azadi ka Amrit Mahotsav (AKAM). The cultural performances depicted India's cultural diversity by showcasing different facets of Indian culture from East to West and from North to South. The event was attended by around 150 guests which included Indian diaspora, ITEC/ICCR alumni and Iraqi friends. All guests enthusiastically participated in the event and enjoyed the cultural performances of the Indian troupe.

2. في هذه المناسبة ، تم تنظيم عرض رقص ثقافي من قبل فرقة ثقافية مكونة من 7 أعضاء من "أكاديمية أمي باتيل للرقص" برعاية المجلس الهندي للعلاقات الثقافية ICCR تحت رعاية آزادي كا أمريت ماهوتساف آكام . صورت العروض الثقافية التنوع الثقافي للهند من خلال عرض جوانب مختلفة من الثقافة الهندية من الشرق إلى الغرب ومن الشمال إلى الجنوب. وحضر الحدث حوالي 150 ضيفاً من بينهم جاليات هندية وخريجي ITEC / ICCR وأصدقاء عراقيون. شارك جميع الضيوف بحماس في الحدث واستمتعوا بالعروض الثقافية للفرقة الهندية.

3. Ambassador interacted with Indian community and Iraqi friends of India and addressed briefly on bilateral relations between the two countries. Ambassador also highlighted the ongoing celebrations of AKAM to commemorate 75 years of Indian Independence. Ambassador also invited the guests to participate in upcoming events to be organized by the Embassy in Iraq under the aegis of AKAM. The event was also covered by the Iraqi Media and journalists from prominent Iraqi news channels. The event assumed a special significance as both India and Iraq are celebrating 70 years of establishment of diplomatic relations between them. On this occasion, a convocation for yoga students who completed their yoga courses conducted by the yoga instructor at the Indian Embassy was held and certificates of participation were given to all successful participants.

3. تفاعل السفير مع الجالية الهندية وأصدقاء الهند العراقيين وتحدث بإيجاز عن العلاقات الثنائية بين البلدين. كما سلط السفير الضوء على الاحتفالات المستمرة ضمن فعاليات (آكام) لإحياء الذكرى 75 لاستقلال الهند. كما دعا السفير الضيوف للمشاركة في الأحداث القادمة التي ستنظمها السفارة في العراق تحت رعاية (آكام). تم تغطية الحدث من قبل وسائل اعلام عراقية وصحفيون من قنوات إخبارية عراقية بارزة. اكتسب هذا الحدث أهمية خاصة حيث يحتفل كل من الهند والعراق بمرور 70 عاماً على إقامة العلاقات الدبلوماسية بينهما. وبهذه المناسبة ، أقيمت دعوة لطلاب اليوغا الذين أكملوا دوراتهم في اليوغا التي أجزاها مدرب اليوغا في السفارة الهندية، وتم تسليم شهادات المشاركة لجميع المشاركين الناجحين.

4. A special full-page Arabic supplement on India-Iraq friendship was carried in a widely circulated Arabic daily in Iraq - Azzaman newspaper. On this occasion, the largest digital billboard was hired by the Mission displaying the Indian tricolor in the heart of Baghdad. A national day reception held in the evening, was attended by senior Iraqi dignitaries, government officials, political parties, diplomatic corps, businessmen, journalists, artists, academicians, professionals, civil society, think tanks, cultural personalities and members of Indian diaspora, among others.

4. تم نشر ملحق باللغة العربية على صفحة كاملة عن الصداقة بين الهند والعراق في جريدة الزمان و هي صحيفة عربية يومية واسعة الانتشار في العراق. وبهذه المناسبة ، استأجرت البعثة أكبر لوحة إعلانية رقمية تعرض ألوان العلم الهندي الثلاثة في قلب بغداد. حفل الاستقبال بمناسبة اليوم الوطني الذي نظم مساءً حضره كبار الشخصيات العراقية والمسؤولين الحكوميين والأحزاب السياسية والسلك الدبلوماسي ورجال الأعمال والصحفيين والفنانين والأكاديميين والمهنيين والمجتمع المدني ومراكز الفكر والشخصيات الثقافية وأعضاء الجالية الهندية وغيرهم.

26 January, 2023
Baghdad

26 كانون الثاني 2023
بغداد